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Abstract

This dissertation deal with ecological taxonomy on study of the 

vegetation of AL-arshkol hills, about 40Km2 wests EL-Dueim Town, 

White Nile state. 

 Taxonomic studies included freshly plant collection, perpetration, 

identification and classification of plants species in the study area, and 

incorporation of herbarium specimens in the herbaria as well as botanical 

description of the some important plants with hand drawing illustration 

and special reference uses. 

85 species belonging to 31 families were identified. Scientific names of 

collected plants has have checked and updated and check list of all plants 

found in the area has been prepared.  Almost 50% of the species were 

found to have grazing value, medicinal and indigenous uses. 

Ecologically and according to the dominancy five associations were 

identified. Also found changes in vegetation cover communities 

compared to pervious studies were noticed. 

The study resulted in identification of five plants associations with short 

description to their habitats. This study recommended that perception and 

awareness of local people and pastorals should be increased towards the 

conservation, protection, and management of the range plants in the study 

area, and more ecological studies should be carried out in the study. 
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ولية       .   العرشكول بجبال نباتي ل ا ء للغطا ة في وتصني بيئية دراسة

لأبيض  ا لنيل ا  

الخلصة

بعد             على العرشكول بجبال النباتي للغطاء وتصنيفية بيئية دراسة تمثل الدراسة  40هده

الأبيض       . النيل ولية الدويم غرب متر كيلو

 ,    ,  , وترتيبها      تصنيفها تعريفها تجهيزها الحية النباتات جمع تشمل التصنيفية  الدراسات

والرسم             ستخداماتها ا مع المهمة النباتات لبعض المختصر الوصف بجانب المعشبة  فى

. لتوضحها  باليد

وتعريف       توثيق تم الدراسة هدة إلى     85فى تنتمي نباتي . 31نوع تمت   نباتية  عائلة

% . حصرت        التى النباتات لكل العلمية السماء وجدت     50مراجعة التى النباتات  من

 . محلية       واستخدامات رعوية قيمة لها

الى           النباتية المجتمعات توزيع تم البيئية والدراسات الحقلية الملحظات خلل  من

ووصف           واعشاب وشجيرات اشجار من اشكالها تعريف مع نباتية مجموعات  خمس

. المحلية  بيئاتها

 . السابقة            الدراسات مع مقارنة المنطقة فى النباتى الغطاء فى تغيرات وجدت ايضا

نباتات            لدارة والحماية المحافظة تجاة المحلين للمواطنين الوعى بزيادة الدراسة  توصى

النباتى           الغطاء توزيعات على بالتركيز البيئية الدراسات زيادة بجانب بالمنطقة  المراعى

         . النباتات   كل لمعرفة الدراسات من بالمزيد الدراسة توصى كما بالمنطقة المياة  ومساقط

. الغازية         و المنقرضة النباتات ومعرفة اسمائها وتحديث وتصنيفها الموجوده
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